
1 
 

Protokół  Nr 43 
z obrad czterdziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 27.06.2014r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
Radny nieobecny usprawiedliwiony – Henryk Szwochert. 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
5. Kierownik Posterunku Policji w Więcborku  - Wiesław Szczepanik 
6. Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej      - Maciej Suchomski 
7. Prezes Zarządu Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Więcborku      - Teresa Dropinska  
8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 
10. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM - Barbara Szmidt 
11. W zastępstwie Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania 
Środków Unijnych i Promocji    - Marzena Młodzik 

12. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
13. Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”  - Tomasz Bracka 
14. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
15. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego - Ewa Szydeł 

W części spotkania uczestniczyli: Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej 
Chatłas oraz Radny Sejmiku Wojewódzkiego p. Marek Witkowski. 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku o pracy w okresie między 

sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji dotyczącej Bezpieczeństwa Publicznego i Przeciwpożarowego na 

terenie gminy. 
- DYSKUSJA. 
8. Przyjecie informacji Burmistrza Więcborka o stanie zaawansowania zadań 

inwestycyjnych zaplanowanych na 2014 rok na terenie gminy. 
- DYSKUSJA 
9. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz 

rozwoju Obszaru Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego na lata 
2014-2020. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
na plaży miejskiej w Więcborku. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z pola namiotowego 
na plaży miejskiej w Więcborku. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie ustanowienia znaku promocyjnego (logotyp) Więcborka 
oraz zasad jego użytkowania i wykorzystywania. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Więcborku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  
w Lubczy przez Gminę Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  
w Wituni przez Gminę Więcbork. 

16. Przyjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLII/342/98 Rady Miejskiej w Więcborku  
z dnia 9 czerwca 1998r. w sprawie sprzedaży  lokali mieszkalnych stanowiących własność 
Gminy Więcbork. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
18. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w Zakrzewku przez Gminę Więcbork. 
19. Przyjęcie uchwały w sprawie aktualizacji podziału gminy Więcbork na okręgi wyborcze. 
20. Przyjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 
dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele nie związane z potrzebami 
zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

22. Przyjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
23. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 
24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
25. Wolne wnioski i informacje. 
26. Zakończenie. 
 
  
Do powyższego porządku obrad Burmistrz Wi ęcborka wniósł autopoprawkę w postaci 
ujęcia dodatkowego punktu dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie poparcia 



3 
 

apelu Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim do Pani Elżbiety Bieńkowskiej Minister 
Infrastruktury i Rozwoju.  

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad wprowadzeniem zmian. 
 
Na sali 10 radnych 
 

Za przyj ęciem zmiany głosowało - 9 radnych 
Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 

Punkt umieszczono w porządku obrad, jako dziewiąty. 

Następnie przegłosowało porządek obrad  jako całość 

Na sali 10 radnych 
 

Za przyj ęciem zmiany głosowało - 9 radnych 
Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 
 
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XLII  sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie wniesiono 
do niego uwagi. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w  danej chwili ma jakieś uwagi. 
Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
30.05.2014r. – udział w wizji lokalnej  zorganizowanej przez Burmistrza Więcborka  
w Oddziale Przedszkolnym, w Borzyszkowie / skład: Burmistrz Więcborka, Z-ca Burmistrza 
Więcborka, Dyrektor BOOS w Więcborku, Kierownik Referatu Inwestycji /…/  UM, 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa/…/ RM i sołtys sołectwa Borzyszkowo, Przewodniczący 
RM w Więcborku/. 
W tym samym dniu Przewodniczący RM wziął udział w spotkaniu zorganizowanym przez 
Dyrektor Gimnazjum w Więcborku. Temat spotkania: „Czy jesteśmy samorządni – od 
samorządu szkolnego do samorządu wojewódzkiego”. 
5.06.2014r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka z Kujawsko- 
Pomorskim Kurator Oświaty. Sprawa dotyczyła połączenia SP w Sypniewie i Gimnazjum  
w Sypniewie w zespół szkół. Ponadto Przewodniczący RM uczestniczył tego dnia  
w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej RM w Więcborku. 
7.06.2014r. – udział w gminnych zawodach sportowo – pożarniczych Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 
21.06.2014r. – udział w gminnych obchodach Nocy Świętojańskiej w Zabartowie. 
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23.06.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa/…/ RM w Więcborku. 
24.06.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej RM w Więcborku i Komisji Budżetu 
i Finansów RM w Więcborku. 
26.06.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM w Więcborku. 
 
Nadto w przedmiotowym okresie Przewodniczący RM na bieżąco monitorował przebieg 
prowadzonych prac inwestycyjnych na terenie gminy Więcbork, uczestniczył  w spotkaniach 
organizowanych z inicjatywy Burmistrza i swojej w celu zapoznania się z aktualnymi 
problemami występującymi w gminie oraz współdziałał w załatwieniu wszelkich spraw  
w biurze RM. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  
 
30.05.2014r. – udział w Prezentacji przygotowanej przez uczniów Gimnazjum w Więcborku, 
która dotyczyła Samorządności. 
1.06.204r. – udział w podsumowaniu zawodów Motocrossowych na torze, na Plebance. 
5.06.2014r. – udział w wizytacji Kurator Oświaty przeprowadzonej w sypniewskich 
placówkach oświatowcy Gminy t. w SP w Sypniewie oraz Gimnazjum w Sypniewie. Wizyta 
dotyczył możliwości połączenia ww. Jednostek. 
6.06.2014r. – udział w Światowym Dniu Bajki  na Placu Jana Pawła II. Impreza 
zorganizowana została dla najmłodszych dzieci, a jej celem było zachęcenie do czytania 
dzieciom bajek. Zgodnie z podjętym zobowiązaniem Burmistrz zachęcił obecnych do 
czytania bajek swoim dzieciom i wnukom.  
7.06.2014r. – udział w Zawodach Strażackich, które odbyły się na więcborskim Stadionie 
Miejskim.  
8.06.2014r. – udział w festynie Rodzinnym w Zabartowie. 
10.06.2014r. – przyjecie dzieci z Przedszkola Gminnego w Urzędzie Miejskim. 
11.06.2014r. – wspólny ze Skarbnik Gminy Wyjazd do Torunia w celu podpisania aneksów 
do umów dotyczących termomodernizacji budynku MGOPS w Więcborku oraz Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie. 
13.06.2014r. – udział w Mini-konwencie Burmistrzów w Kamieniu Krajeńskim. Podczas 
spotkania omawiano bieżące sprawy tj. dotyczące dróg, szkolnictwa itp. 
16.06.2014r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego w celu podpisania aktu notarialnego 
dotyczącego zbycia mienia gminnego. 
20.06.2014r. – udział w obchodach 700-lecia nadania Praw Łobżenicy. 
21.06.2014r. – udział w Spotkaniach Rodzinnych   organizowanych corocznie przez DPS  
w Suchorączku. W tym samym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył w gminnych 
obchodach Nocy Świętojańskiej w Zabartowie i podsumowaniu sezonu sportowego w Klubie 
Sportowym „GROM” Więcbork. 
23.06.2014r. – udział w Walnym Zebraniu Spółdzielni Mieszkaniowej w Sępólnie 
Krajeńskim. Poruszane były bieżące sprawy związane z funkcjonowaniem Osiedla BoWiD  
w Więcborku i dokonano wyboru przedstawicieli tegoż Osiedla reprezentujących go  
w Sępólnie. 
24.06.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
26.06.2014r. – Wyjazd do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy, gdzie rozpoczął się proces  
p. Danuty Sz., byłej Księgowej Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 
Burmistrz Więcborka występował w charakterze świadka i jednocześnie osoby 
reprezentującej podmiot pokrzywdzony. Następna rozprawa odbędzie się 8 sierpnia 2014 
roku. 
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Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Beata Lida pytała o możliwość zwrócenia się do Nadleśnictwa Runowo o przekazanie  

Gminie Więcbork pasa gruntu nad Jeziorem Belałowskim. W okresie letnim miejsce to 
jest licznie odwiedzane przez okolicznych mieszkańców i nie tylko, więc wskazanym 
byłoby zadbanie o jego estetykę tj. wycięcie zarośli itp. 

• Prosiła też o zaapelowanie do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku, w 
związku z pożarami, które ostatnio dość często wybuchają na terenie gminy i nie tylko,  
o dokonanie w okresie najbliższego tygodnia  kontroli wszystkich hydrantów. 

• Radna pytała, czy w związku z tym, że  Zarząd Dróg Powiatowych w Sępólnie nie 
dysponuje wystarczającą ilością środków na wykaszanie poboczy, istnieje ewentualność 
współfinansowania tego zadania przez Gminę Więcbork. Zagrożenie związane 
zarośniętymi poboczami i ograniczoną widocznością jest ogromne zarówno dla 
kierowców, jak i pieszych uczestników ruchu drogowego. 

2. Radny Roman Mroczkowski pytał, kto jest odpowiedzialny za majątek Gminy po 
godzinie 15:30. Z jego obserwacji wynika, że z chwilą kiedy pogoda zrobiła się 
sprzyjająca dla robót drogowych, ziemnych  sprzęt ten nagminnie po wskazanej godzinie 
znajduje się na prywatnych posesjach, gdzie pracownicy gminni wykonują nim prace 
naprawcze nawierzchni polbrukowych, kładą te nawierzchnie  itp. Być może taka opcja 
jest zawarta w umowie z pracownikami i jest to tzw. „prywata”, czy też prace te należą do 
zadań gminnych.  

• Wskazał też na konieczność naprawy zaworu wodnego znajdującego się w nawierzchni 
jezdnej, na wysokości połączenia ulicy Górnej z ulicą Słoneczną. W obecnej chwili trwają 
w tej lokalizacji prace przygotowawcze do położenia asfaltu, zatem należałoby i ten 
problem przy tej okazji załatwić. Prosił, by na to zwrócić uwagę. 

3. Radny Stanisław Posieczek zgłosił interpelacje w sprawie drogi położonej w sołectwie 
Jeleń, a konkretnie na odcinku od dawnej szkoły w kierunku Apostołów przy posesjach 
Państwa: Kulesza, Sosnowskich, Szylka do Ziemińskich. Droga jest w fatalnym stanie. 
Prawdopodobnie nie została jeszcze wyrównana po sezonie zimowym. Radny prosił, by 
drogę tą doprowadzić do porządku. 

4. Radny Andrzej Wenda zapytał, czy Gminne Zawody Pożarnicze, które odbyły się  
w Więcborku wpisane zostały do kalendarium imprez Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury. Radny zauważył, że fakt, iż impreza ma się odbyć nie został nagłośniony tzn. 
nigdzie nie spotkał się ze stosowną informacją na ten temat. 

Na sali obrad pojawiła się radna Grażyna Witczak /obecnych 11 radnych/  
 
Ad. 7. Informacje dotyczące Bezpieczeństwa Publicznego i Przeciwpożarowego na terenie 
gminy: 
 
• Informacja Kierownika Posterunku Policji w Wi ęcborku – stanowi załącznik Nr 1 

do niniejszego Protokołu/ do wglądu w biurze RM/ 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Jan Antczak uważał, że pomimo wynikającego z przedstawionych danych, wzrostu 
wykrywalności przestępstw, na terenie miasta winno być więcej patroli pieszych. Kwestia ta 
wywołana została na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, której 
przewodniczy oraz sformułowana w formie pisemnej do Komendanta Powiatowego Policji  
w Sępólnie Krajeńskim. Chciał też wiedzieć, jak służby te odbywały się od początku roku 
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2014, i jak są one planowane szczególnie w tych newralgicznych miejscach tj. np. okolicach 
szkół .  
 
Kierownik Posterunku Policji powiedział, że partole, o których mowa nie zawsze 
planowane były w godzinach rannych z uwagi na to, że przy rozlokowaniu służb bierze się 
pod uwagę ilość zdarzeń w danych miejscach. Pod uwagę brane są również oczekiwania 
społeczne ale generalnie służby te kierowane są tam, gdzie notowanych jest najwięcej 
zdarzeń. Głównym priorytetem Policji w 2013 i 2014 roku jest czas reakcji na zdarzenie. 
Jeżeli chodzi o patrole piesze, to w ich przypadku biorąc pod uwagę teren, jaki jest do 
zabezpieczenia /cała gmina Więcbork plus Sośno/  czas reakcji na zdarzenie jest ograniczony. 
Natomiast patrole piesze w okolicach szkół są planowane na okres jednej do dwóch godzin  
w danym momencie. Kierownik zapewnił, że Policja reaguje na pisma i sugestie do niej 
kierowane wysyłając w te wskazane miejsca zarówno parole piesze, jak i zmotoryzowane.  
Z racji tego, że do większości zdarzeń dochodzi w porze nocnej siłą rzeczy więcej służb 
planowanych jest na drugą zmianę i porę nocną. Zmiana pierwsza w większości obsadzana 
jest dzielnicowymi, którzy mają pod opieką określone rejony służbowe.  
 
Radna Grażyna Witczak  zgłosiła kilka pytań dotyczących poruszonych w informacji 
spraw. Pierwsze z pytań dotyczyło tego, czy policja w ogóle reaguje na nieprawidłowo 
parkujące auta. Wielokrotnie była świadkiem takich nieprawidłowości na ulicy przy której 
zamieszkuje. Kierowcy systematycznie łamią tam prawo parkując na chodniku i wymuszając 
na pieszym zejście na jezdnie. Reakcje policjantów, do których zgłaszany jest problem, bądź 
telefonicznie, bądź bezpośrednio są co najmniej żenujące. Policjant odbierający zgłoszenie  
w Sępólnie tłumaczy, że jest z Sępólna, nie zna Więcborka, i nie wie czy w danej lokalizacji 
można parkować na chodniku, czy też nie. Druga uwaga radnej odnosiła się do miejsc 
wypoczynku i rekreacji tj. deptaków, ścieżek rowerowych, placów zabaw itd. które nagminnie 
okupowane są przez osoby spożywające alkohol, bądź już będące pod jego wpływem. Chciała 
wiedzieć, czy są sposoby na to, by te zjawiska skutecznie ograniczyć, choć zdaje sobie 
sprawę, że nakładanie mandatów niewiele da z uwagi na niewypłacalność tychże osób. 
Trzecie poruszone przez radną zagadnienie dotyczyło oznakowania ścieżki rowerowej, 
konkretnie pytania, czy oznakowanie ścieżki z jednej strony znakiem „ścieżka rowerowa”,  
a z drugiej  „zakazem ruchu” jest prawidłowe i, i jakie są w związku z tym konsekwencje dla 
kierowcy. Pytała, czy ktoś wjeżdżający na ścieżkę od strony znaku „ścieżka rowerowa” ma 
prawo tam wjechać, czy nie, i czy poniesie inne konsekwencje jadąc z drugiej strony 
ograniczonej „zakazem ruchu”. Radna chciała również wiedzieć kto decyduje o tym, jaki 
rodzaj policji wezwać do zdarzenia. Kiedy została okradziona zareagowała dzwoniąc w ciągu 
piętnastu minut, po dziesięciu minutach pojawiła się już policja, tyle tylko, że przyjechała 
tzw. „dochodzeniówka”. Panowie zdziwili się, że nie było patrolu i ograniczyli się tylko do 
spisania zeznań. Radna zastanawiała się, czy takie postępowanie jest prawidłowe. Uważała, 
że gdyby pojawił się patrol w ciągu tych samych dziesięciu minut, istniałaby duża szansa na 
złapanie sprawców. 
 
  
Kierownik Posterunku Policji odpowiadając na powyższe stwierdził, że jeżeli chodzi  
o nieprawidłowe parkowanie, to jest to jedno z wykroczeń drogowych, których 
wykrywalność, jak wykazał w sprawozdaniu, ciągle wzrasta. Co do miejsca parkowania,  
o którym mówiła radna, to postara się przy planowaniu służb uwzględnić zweryfikowanie  
i tego miejsca. Policjant przejeżdżający ma obowiązek zareagować praktycznie na wszystkie 
zdarzenia- przestępstwa i wykroczenia ale też jest tylko człowiekiem i nie jest w stanie 
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zauważyć wszystkiego. Nie zawsze też w danym momencie policjant zajmuje sie tylko tym, 
bo akurat udaje się na inne miejsce. 
 
W tym momencie radna Witczak podała jeszcze jedno zdarzenie, w którym samochód 
policyjny stoi przy kościele na ulicy Rybackiej, a funkcjonariusz spisuje w nim jakiegoś 
kierowcę.  Po zwróceniu uwagi na nieprawidłowości dziejące się tu za rogiem policjant mówi, 
że nie może być w trzech miejscach naraz i pozostawiają zgłoszenie bez reakcji. 
 
Pozostaje kwestia tego, czy to był patrol, czy ktoś kto wykonywał jakieś  czynności z daną 
osobą, z którą w tym momencie rozmawiał. Część racji tego funkcjonariusza, który tam był, 
też jest. Jeżeli nawet Pani próbuje przekazać jakąś informację, faktycznie powinni się tam 
udać i sprawdzić tą informację, którą Pani przekazała – mówił Kierownik Posterunku 
Policji. 
 
Pomimo tego, że czekałam patrol się nie pojawił – radna Witczak. 
 
Kierownik Posterunku Policji kontynuując odpowiedź na pytania radnej podkreślił, że 
Komenda postara się wyraźniej reagować na wykroczenia, szczególnie te najbardziej 
dotkliwe, związane nieprawidłowym parkowaniem. Niemniej pojazdów na terenie gminy 
Więcbork jest naprawdę bardzo dużo i sam przechadzając się po mieście widzi problem. Na 
chwilę obecną wpłynęły kolejne pisma i wnioski o ustawienie kolejnych znaków  na drodze 
wojewódzkiej – znaków zakazu zatrzymywania się na odcinku ulicy Mickiewicza, a czas 
pokaże jaki będzie tego efekt. Informacje na temat osób nietrzeźwych zakłócających spokój  
w miejscach przeznaczonych na wypoczynek docierają do Posterunku i są one patrolowane 
najczęściej przez patrole piesze. Służby tego typu są tam planowane i ujawnialność tych 
wykroczeń jest. Najczęściej dotyczy to jednak osób niewypłacalnych i ewentualnym 
wyjściem jest w tej sytuacji np. sporządzenie wniosku o ukaranie do sądu rejonowego  
w stosunku do osoby, która dopuszcza się wykroczenia po raz kolejny. Sąd może zasądzić 
karę zastępczą w postaci pracy na cele społeczne i byłaby to zapewne kara, która przyniosłaby 
większy efekt. Co zaś do ścieżki rowerowej, to nie zna sytuacji i musiałby się temu przyjrzeć 
żeby coś więcej powiedzieć. Sprawę odnotował i na pewno to sprawdzi. 
 
Czy konsekwencje dla samochodu wjeżdżającego na drogę oznakowaną, jako „ścieżka 
rowerowa”  - radna Witczak. 
 
Samochód nie może jeździec po ścieżce rowerowej, to jest oczywista sprawa. Konsekwencje 
mogą być różne: sprawca może zostać pouczony, ukarany mandatem karnym - Kierownik 
Posterunku Policji. 
 
Czy jest takie samo, jak wjechanie na drogę ze znakiem zakazu ruchu? – radna Witczak. 
 
I jedno i drugie traktowane jest jako wykroczenie i rozstrzygane jest w ten sam sposób  
tj. w postępowaniu mandatowym, pouczeniem lub wniosek o ukaranie do sądu - Kierownik 
Posterunku Policji. Ilość zdarzeń na terenie gminy Więcbork według przedłożonej radnym 
informacji jest dosyć duża i policjanci podejmowali i podejmują mnóstwo różnego rodzaju 
interwencji,  natomiast decydentem w sprawie rodzaj jednostki kierowanej do zdarzenia jest 
dyżurny Komendy Powiatowej Policji – on zarządza siłami na terenie całego powiatu  
i zarządza takimi siłami, które mogą najszybciej dotrzeć na miejsce zdarzenia. W przypadku 
zgłoszonym przez radną , być może była taka sytuacja, że patrol był w danym momencie  
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w innym miejscu i wykonywał inne czynności, a na to konkretne zdarzenie pojechał który był 
bliżej, czy był na Posterunku. 
 
Rany Kazimierz Wilczyński był zdania, że roboty publiczne, czy prace społeczne byłyby 
najlepszą kara dla osób notorycznie nadużywających alkoholu w miejscach publicznych  
i dobrze byłoby pójść w tym właśnie kierunku. Radny też nawiązał do informacji o wakacie, 
w służbie patrolowej, pytając, czy wynika to z braku chętnych, czy też z braku środków. 
 
Kierownik Posterunku Policji stwierdził, że wakat jest praktycznie obsadzony. 
Funkcjonariusza nie ma fizycznie ponieważ przebywa obecnie na kursie podstawowym- 
szkoli się i po jego zakończeniu prawdopodobnie dołączy do kadry Posterunku w Więcborku. 
Rotacja w Policji jest niestety bardzo duża, ludzie zmieniają stanowiska  i zwolnione 
stanowisko powoduje to, że trzeba je, co jakiś czas obsadzić. Czas wyszkolenia młodego 
funkcjonariusza Policji to osiem miesięcy i w takim czasie fizycznie tego pracownika na 
służbie nie ma. 
 
Radna Grażyna Witczak korzystając z obecności Kierownika Posterunku Policji odniosła 
się do dyskusji w temacie numerów alarmowych, jaka odbyła się na odbytej wcześniej 
Komisji Oświaty przy okazji opiniowania Regulaminów dotyczących obiektów znajdujących 
się na plaży miejskiej. Mówiono wówczas, że podany w projekcie nr 112 łączy z Komendą  
w Bydgoszczy. Pytanie, czy tak rzeczywiście jest i co w takim razie zrobić – nie podawać nr 
112 ? 
 
Numer alarmowy 112 w chwili obecnej jest zgodny z przepisami unijnymi. Dzwoniąc 
łączymy się z Wojewódzkim Centrum Powiadamiania Ratunkowego i operatorem, który dalej  
rozdysponowuje gdzie i jakie służby powiadomić – Straż Pożarną Pogotowie, czy Policję. 
Jeżeli chodzi o szybsze dotarcie na zdarzenie proponuję wpisać Nr 997- Policja , Nr 998 – 
Straż Pożarna i Nr 999 – Pogotowie. W tych przypadkach od razu odbiera dyżurny danej 
jednostki - Kierownik Posterunku Policji. 
Kończąc wystąpienie Kierownik wskazał, że w razie jakichkolwiek pytań czy uwag zaprasza 
do Posterunku, gdzie codziennie przyjmuje w godz. 7:30 – 15:30. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali obrad pojawił się radny Waldemar Kuszewski /obecnych 12 radnych/ 
 
• Informacja Zastępcy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej  

w Sępólnie Krajeńskim  p. Macieja Suchomskiego – stanowi Załącznik Nr 2 do 
niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/. 

• Informacja Prezes Zarządu Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcborku  

p. Teresy Dropinskiej - stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu / do wglądu 
w biurze RM/. 

Na sali obrad pojawili się : radny Szymon Grabinski oraz radny Mariusz Wobszal 
/obecnych 14 radnych/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Radny Jan Antczak powiedział, że o hydrantach mowa jest praktycznie, co roku i jak się 
okazuje nic w tej sprawie się nie robi, i nie jest to prawidłowe. Radny występując w roli 
sołtysa, funkcji którą pełni w sołectwie Runowo Krajeńskie ubolewał, że na jego wniosek do 
PSP w Sępólnie o udostępnienie wysięgnika na organizowany festyn nikt nawet telefonicznie 
nie poinformował go, że takiej możliwości nie ma. Było mu przykro, tym bardziej, że obiecał 
dzieciom, iż wysięgnik będzie. Rozumie, że zasadniczo  są przeciwwskazania ale prawda jest 
taka, ze do dnia dzisiejszego nie otrzymał żadnej odpowiedzi. 
 
Zastępca Komendanta PSP przyznał, że jeżeli chodzi o wysięgnik, to faktycznie tak się 
stało, jak mówi radny. Sprawa ta trafiła do Komendanta i zasadniczo nie wie dlaczego nie 
było żadnej odpowiedzi. Niemniej faktem jest, że wspomniany sprzęt jest „oszczędzany”, 
ponieważ jego eksploatacja jest dosyć kosztowna. Poza tym jest to sprzęt, którzy służyć ma 
do akcji ratowniczych, a nie jako „winda”.  
 
Radna Beata Lida odniosła się do informacji, w której m.in. Komendant wspomniał  
o zmianach technicznych dotyczących m.in. DPS w Suchorączku. Z tego, co radna wie w tej 
instytucji mają zostać wymienione drzwi na kondygnacjach na te z ograniczoną palnością. 
Nie wie, czy Komendant rozmawiał z Dyrektorem ww. Jednostki ale sama była świadkiem, 
że po montażu takich drzwi ograniczenie możliwości przemieszczania się ludzi jest znaczne. 
Mówimy to o osobach starszych, chorych, często na wózkach inwalidzkich, którym ogromną 
trudność sprawia otwarcie tych ciężkich . zastanawiała się zatem, czy taka zmiana ma 
pozytywne przełożenie na bezpieczeństwo w Placówce. W tym momencie sugerujemy się 
przepisami narzuconymi odgórnie ale od strony praktycznej wątpliwe jest osiągniecie 
pozytywnego efektu w sytuacji kryzysowej. 
 
Jeżeli chodzi o Dom Pomocy Społecznej, to tam dostosowanie do pełnej zgodności  
z przepisami będzie miało miejsce na podstawie ekspertyzy technicznej opracowanej przez 
rzeczoznawcę ds. zabezpieczeń przeciwpożarowych i to rzeczoznawca przyjął w tej 
ekspertyzie pewne rozwiązania, a sam tej ekspertyzy prawdę mówiąc nie widział. 
Rzeczoznawca uzgadnia ta ekspertyzę i wprowadza rozwiązania zastępcze jeśli przepisów 
przeciwpożarowych nie można spełnić wprost. Jeśli chodzi o wymianę drzwi, to 
prawdopodobnie chodzi o wydzielenie dróg ewakuacyjnych drzwiami o odporności ogniowej. 
Najwięcej ofiar jest nie od ognia ale od palnych rozkładów tj. dymu i takim razie drogi 
pożarowe muszą być chronione przede wszystkim przed zadymieniem, które utrudnia 
poruszanie się drogami ewakuacyjnymi. Klatka schodowa nie chroniona drzwiami 
dymoszczelnymi i nie zabezpieczona urządzeniami zapobiegającymi nie spełnia swojej roli. 
Co do utrudnień w poruszaniu się trudno mi się w tej chwili do tego odnieść, bo należałoby na 
samym miejscu stwierdzić, jakie drzwi musza być dostosowane, czy jakie rozwiązania 
organizacyjne przyjąć w czasie normalnego użytkowania takiego obiektu. Bardzo ważne jest 
żeby umieć połączyć rozwiązania techniczne z organizacyjnymi i w tym wszystkim znaleźć 
konsensus – starać się przyjąć jakieś rozwiązania logiczne, jak najmniej uciążliwe - Zastępca 
Komendanta PSP. 
 
Radny Ireneusz Balcer pytał, jaki jest wzór przeliczeniowy i czy on obowiązuje w Polsce 
taki sam, jeżeli chodzi o zabezpieczenie imprez masowych. Radny pytał w kontekście 
ubiegłorocznej imprezy „Dni Więcborka”, gdzie Komenda zaradzała czterech zastępów 
zabezpieczających, a  po negocjacjach zeszła do dwóch zastępów dziennie. Zastanawiał się, 
jak to się ma np. do zabezpieczenia imprez odbywających się np. na Stadionie Narodowym, 
gdzie pojawia się 40 tys. osób. Skoro na lokalne imprezy tyle, to tam zapewne powinna 
pojawić się  cała  armia strażaków.  
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 Zastępca Komendanta PSP powiedział, że w przypadku organizacji imprez masowych nie 
ma szczegółowych wzorów ale są przeliczniki w zależności od liczby  uczestników, która 
warunkuje liczbę służby ochrony. Na daną chwilę nie był w stanie dokładnie przytoczyć 
współczynnika zależności pomiędzy ilością uczestników, a konieczną ilością osób 
zabezpieczających. Niemniej za zapewnienie właściwego zabezpieczenia odpowiedzialny jest 
organizator, a obecność straży pożarnej, to tylko jej dobra wola i odbywa się w ramach 
współpracy. Kwestie te szczegółowo reguluje ustawa o bezpieczeństwie imprez masowych. 
 
Radny Waldemar Kuszewski  w związku z wspomnianym przez Komendanta pożarem, jaki 
miał miejsce w Wilczych Jarach zapytał, czy PSP wydała jakiekolwiek decyzje 
administracyjne odnośnie nie działającego hydrantu oraz, czy narzucono w związku  
z powyższym jakieś obowiązki tj. wyznaczono termin naprawy, bądź sprawdzenie wszystkich 
hydrantów, które są na terenie gminy Więcbork. 
 
Jeżeli chodzi o zdarzenie w Wilczych Jarach, to wizja lokalna jaka była wykonana zaraz po 
pożarze ujawniła, że jest zamontowany tam nowy hydrant. Podczas działań stwierdzono, że 
hydrant ten był niesprawny dlatego niezwłocznie przeprowadzona była wizja lokalna, która 
wykazała, że już jest zainstalowany nowy hydrant. Widocznie działania strażaków były 
wystarczająco mocnym bodźcem żeby zarządca tej sieci zainstalował nowy hydrant -  
sprawny technicznie i konserwowany.  Wszelkie uwarunkowania dotyczące konserwacji  
i przeglądów hydrantów zawarte są w Rozporządzeniu w sprawie przeciwpożarowego 
zaopatrzenia w wodę oraz dróg pożarowych. W rozdziale 4 § 10 ust.13 jest napisane cyt.: 
„ hydranty zewnętrzne powinny być co najmniej raz w roku poddawane przeglądom  
i konserwacji przez właściciela sieci wodociągowej i przeciwpożarowej”- koniec cytatu. 
Prewencja ogólnie w komendach powiatowych miejskich nie pełni funkcji policji 
hydrantowej. Obowiązkiem kontroli hydrantów objęci są właściciele i zarządcy sieci. Straż 
pożarna ma jedynie uprawnienia do skontrolowania takich hydrantów. Jest jeden przypadek, 
gdzie strażacy muszą skontrolować sieć hydrantową i hydranty tj. są to czynności odbiorowe 
nowej sieci hydrantowej, dlatego że projekt takiej sieci uzgadniany jest z rzeczoznawcą  
ds. zabezpieczeń przeciwpożarowych i wtedy automatycznie prezentysta z danej komendy 
musi sprawdzić prawidłowość wykonania sieci z projektem budowlanym. W powiecie mamy 
przeszło tysiąc hydrantów, nie sposób dotrzeć do każdego. Jeżeli nawet prewentysta jeździ  
z konserwatorem danego ZGK po wsi, to oni sami czasem nie wiedzą, gdzie te hydranty są 
zlokalizowane. Przyjęliśmy sobie taki ambitny plan, żeby w miesiącu kontrolować dwie wsie 
w gminie, czy to się uda zobaczymy, bo jest to duże obciążenie /jedna osoba  
z uprawnieniami/ - mówił Zastępca Komendanta PSP. 
 
Radny Kuszewski zapewnił, że nikt nie ma pretensji, że hydranty nie działają, bo jest to, 
zgodnie z tym co Komendant powiedział, obowiązek zarządcy i właściciela sieci. Zastanawiał 
się jednak nad tym czy, jeżeli w trakcie akcji stwierdzono, że hydrant nie działa, następnego 
dnia podczas wizji okazało się, iż hydrant został naprawiony i działa, konsekwencją nie 
powinno być wyciągniecie konsekwencji? Jeżeli nie, to wnioskuje, że jeżeli teoretyzując, 
spowodowałby on wypadek niesprawnym samochodem, co potwierdziłyby służby, które 
pojawiłyby się tuż po, a następnego dnia, kiedy naprawiłby auto i dokonałoby wizji lokalnej 
wszystko byłoby w porządku? Nie do końca rozumie taki tok proceduralny i chciałby 
usłyszeć odpowiedź, czy działanie było prawidłowe. Jego zdaniem Państwowa Straż Pożarna, 
która ma możliwości  skierowania pewnych decyzji administracyjnych, powinna takie 
konsekwencje wyciągnąć. 
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 Zastępca Komendanta PSP stwierdził, że rzeczywiście jest tak, jak mówi radny tj. jeżeli 
idzie strażak na kontrolę i stwierdza, że hydrant jest w złym stanie technicznym lub czasem  
w ogóle nie można go odkręcić, sporządza protokół zbiorczy, gdzie wyszczególnia się 
miejsca stwierdzonych nieprawidłowości. Zarządca po takiej kontroli otrzymuje decyzje 
administracyjną, ze w wyznaczonym terminie ma przeprowadzić przegląd techniczny  
i konserwację tych hydrantów na podstawie załączonego protokółu. Kontrola ta ma 
oczywiście charakter wyrywkowy, bo nie sposób dotrzeć do wszystkich hydrantów. 
 
W tej kwestii glos zabrał również Burmistrz Wi ęcborka, który wskazał, że tak się złożyło, iż 
na posiedzeniu Rady Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  w styczniu ustalono, że 
wszystkie hydranty na terenie gminy będą sprawdzone. Na dzień pierwszego czerwca br.  
z sześciuset istniejących, niesprawnych było osiemnaście hydrantów. Większość tych 
niesprawnych hydrantów, w tym również ten w Wilczych Jarach, przypuszczalnie zostały 
uszkodzone przez nieuprawnionych użytkowników. Niektórzy rolnicy, którzy chcą 
zaoszczędzić używają gminnych hydrantów i zamykając je nieodpowiednimi narzędziami 
psują je /ukręcenie zaworu/. Z tego, co wie m.in. ten hydrant w Wilczych Jarach był objęty 
kontrolą PSP i zgodnie z nakazem do 30 czerwca wymiany – naprawy urządzeń. W wyniku 
akcji, która miała miejsce Burmistrz wydał dyspozycje do Dyrektora ZGK, aby wymieniono 
wszystkie osiemnaście niesprawnych hydrantów nie czekając na wyznaczony termin. Była 
sytuacja, że bardzo dużo hydrantów było zaspawanych, bo ilość ludzi korzystających 
bezprawnie z hydrantów była znaczna. Teraz, kiedy sieć wodociągowa jest rozbudowana tego 
problemu już nie ma. Analizując pobór wody, stwierdza się dużo większy jest on wcześnie 
rano i późnym wieczorem. Przy czy różnica pomiędzy tą woda opomiarowaną, a nie 
opomiarowaną świadczy o tym, że kradzież wody występuje. Problem jest też z tymi, co 
uszkadzają hydranty i do tego się nie przyznają. W przypadku Wilczych Jarów zepsuty był 
hydrant przy posesji p. Łopuskich, następne były sprawne. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Z obrad ubyła radna Lida /obecnych 13 radnych/ 
 
Ad. 8 Informację o stanie zaawansowania zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2014 rok 
na terenie gminy przedstawił Kierownik referatu UM p. Michał B ąk. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 
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Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim do 
Pani Elżbiety Bieńkowskiej Minister Infrastruktury i Rozwoju przedstawił Burmistrz 
Więcborka p. Paweł Toczko. 
 
Projekt uchwały wywołany został na prośbę samorządowców powiatu sępoleńskiego  
o poparcie ich starań na rzecz remontu i budowy na drodze krajowej Nr 25 obwodnic wokół 
miast Sępólno Krajeńskie i Kamień Krajeński. Burmistrz odczytał treść apelu, a następnie 
postanowienia projektu uchwały. 

Pytań nie wniesiono.  
 
Na sali 12 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz 
rozwoju Obszaru Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego na lata 2014-
2020 omówił pracownik UM p. Marzena Młodzik. 
 
 
Nowy okres programowania polityki spójności dla Polski na lata 2014-2020 zakłada 
wprowadzenie nowego narzędzia wspierającego rozwój terytorialny, jakim są Zintegrowane 
Inwestycje Terytorialne - dla dużych aglomeracji oraz strategie na rzecz rozwoju Obszaru 
Rozwoju Społeczno-Gospodarczego - dla powiatów. Niniejsze dokumenty strategiczne będą 
upoważniały jednostki samorządu terytorialnego do wnioskowania o środki z Regionalnego 
Programu Operacyjnego (RPO) oraz Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki (POKL) na 
szczeblu województwa w nowym okresie programowania. 
Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego określił kwotę rzędu 8.157.483,98 Euro dla 
Obszaru Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego, możliwą do pozyskania 
przy wnioskowaniu o dofinansowanie projektów z RPO i POKL. 
Strategia dla „Obszar Rozwoju Społeczno-Gospodarczego” powinna: 
1) być spójna z dokumentami strategicznymi i planistycznymi na poziomie województwa, 
kraju i UE; 
2) wskazywać obszar wsparcia; 
3) zawierać diagnozę obszaru wsparcia; 
4) wskazywać cele rozwojowe dla Obszaru wsparcia; 
5) wskazywać priorytety; 
6) określać zasady wyboru projektów oraz listę przedsięwzięć do realizacji; 
7) określać listę projektów strategicznych dla Obszaru wsparcia; 
8) wskazywać wpływy planowanych przedsięwzięć na osiąganie zakładanych wskaźników; 
9) pokazywać odniesienie do instrumentów finansowych; 
10) zawierać plan finansowy; 
11) opisywać system wdrażania; 
12) zawierać sprawozdanie z przebiegu prac i zaangażowania partnerów z obszaru 
funkcjonalnego 
wsparcia. 
Do podpisania stosownego Porozumienia niezbędne jest formalne podjęcie uchwały przez 
Radę Miejską w Więcborku. 
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Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zgłosił pytanie do § 4 pkt.2 „W skład KS /komitetu 
Sterującego/ wchodzą po jednym upoważnionym przedstawicielu Stron Porozumienia oraz 
przedstawiciel Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Chciał doprecyzowania ile 
osób wchodzi w skład KS. 
 
Sześcioro – pięcioro sygnatariuszy i przedstawiciel Marszałka – odpowiedziała Zastępca 
Burmistrza Wi ęcborka. 
 
Po jednym upoważnionym przedstawicielu stron, czyli Burmistrz może upoważnić osobę 
która ma wchodzić w skład. Tak samo Starosta ma prawo upoważnić osobę, która wejdzie w 
skład Komitetu tak? – radny Kuszewski 
 
Zdaje się, że przewodniczącym jest Starosta niejako z automatu – Zastępca Burmistrza 
Więcborka. 
 
Czyli Starosta nie upoważnia tylko przedstawicielem Starosty jest sam Starosta? – radny 
Kuszewski  
 
Tak – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Radny Kuszewski przytoczył również zapis związany z dokonywaniem zmian  
w porozumieniu cyt.: „ Strony Porozumienia stwierdzają, iż wszelkie zmiany niniejszego 
Porozumienia wymagają formy pisemnej pod rygorem nieważności” - koniec cytatu. 
Wnioskował zatem, że jeżeli dziś RM w Więcborku podejmuje uchwałę upoważniającą do 
pojęcia tego porozumienia, której załącznikiem jest porozumienie, to wszelkie zmiany też 
muszą być uchwałą przyjmowane. Nie wie zatem, czy i taki zapis nie powinien się w tej 
uchwale znaleźć. 
 
Miom zdaniem zmiana porozumienia w tym zakresie nie jest konieczna, ponieważ obowiązek 
wyrażenia zgody przez Radę na porozumienie wynika z mocy ustawy, więc każda zmiana 
tego porozumienia też wymaga takiej zgody Rady – mówił Radca Prawny UM. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
na plaży miejskiej w Więcborku przedstawiła również p. Marzena Młodzik. 
 
Załączony regulamin zawiera zasady i tryb korzystania z kompleksu boisk na plaży miejskiej 
w Więcborku, który położony jest na działce oznaczonej numerem geodezyjnym 407/1, obręb 
Więcbork 4, której właścicielem jest Gmina Więcbork. Uchwalenie regulaminu umożliwi 
podjęcie stosownych działań zapobiegawczych przed dewastacją obiektu w sytuacjach 
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naruszeń porządku. Przyjęcie regulaminu pozwoli na prawidłowe użytkowanie boisk. 
Natomiast instrukcja porządkowania i konserwacji kortu tenisowego przez jego 
użytkowników będzie regulować sposób należytego doprowadzenia kortu do stanu 
używalności. Mając na uwadze powyższe podjęcie przedmiotowej uchwały uznać należy za 
zasadne. 
 
 
Pani Młodzik  dodała, że przedmiotowe porozumienie sporządzone zostało w uzgodnieniu  
z Marszałkiem Województwa i sprawdzali to także prawnicy z Urzędu marszałkowskiego. 
 
Opinia Komisji O światy – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Szymon Grabinski  odnosząc się do przedstawionych zasad korzystania  
i porządkowania kortu pytał, jak ma znaleźć poprzedniego użytkownika kortu od którego 
należy wymagać przygotowania obiektu po uprzednim korzystaniu z niego. 
 
 
Jeżeli takowy się nie znajdzie, to należy poinformować na miejscu osobę odpowiedzialną. 
Jeżeli ten widział osobę korzystającą poprzednio, to jest możliwe jego ustalenie – p. Młodzik. 
 
Według radnego Grabinskiego ten zapis należałoby zmodyfikować. 
 
Dobrze możemy to usunąć – p. Młodzik. 
 
Radny Roman Mroczkowski pytał z kolei, czy sprzęt do konserwacji kortu będzie 
zabezpieczony na miejscu, czy też jest to tylko  „suchy zapis” i sprzętu trzeba będzie szukać. 
 
Potrzebny będzie wąż, który w krótkim czasie zostanie zakupiony i przyłączony do sieci na 
pobliskim polu namiotowym. Do tego zakupiona zostanie siatka. Jeżeli chodzi o plastikowe 
linie, to został złożony wniosek i otrzymamy na to dofinansowanie / w niedalekiej przyszłości 
zrobię zapytanie ofertowe na zakup/. Będzie tez potrzebna szczotka do czyszczenia linii, która 
również zostanie zakupiona. Wszystkie te sprzęty zostaną na korcie pozostawione i dostępne 
aby niezbędne prace można było wykonać – p. Młodzik.  
 
Radny Kuszewski chciał wiedzieć, czy ktoś będzie ewidencjonował korzystających z kortu. 
 
Pani Młodzik wyjaśniła, że w tej chwili nie ma plaży stałego pracownika, który mógłby 
pilnować tego tak dokładnie. 
 
W takim razie z egzekwowaniem tego Regulaminu może być ciężko – radny Kuszewski. 
 
Uważam jednak, że lepiej żeby ten Regulamin tam był, niż nie miałoby go tam być wcale. To 
samo też odnosi się do Instrukcji –  Młodzik. 
 
Mamy wyszczególnione telefony alarmowe: pogotowie ratunkowe 999 i telefon komórkowy 
112. Może zrobić po prostu - telefon alarmowy – 112,  Pogotowie Ratunkowe – 999, Straż 
Pożarna – 998, Policja - 997 – radny Kuszewski. 
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Sugestia radnego została przyjęta. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych  
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało  - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z pola 
namiotowego na plaży miejskiej w Więcborku omówiła także  p. Młodzik. 
 
Załączony regulamin zawiera zasady i tryb korzystania z pola namiotowego, które położone 
jest na działce oznaczonej numerem geodezyjnym 407/1, obręb Więcbork 4, której 
właścicielem jest Gmina Więcbork. Uchwalenie regulaminu umożliwi podjecie stosownych 
działań zapobiegawczych przed dewastacją obiektu w sytuacjach naruszeń porządku. 
Mając na uwadze powyższe podjęcie przedmiotowej uchwały uznać należy za zasadne. 
 
Opinia Komisji O światy /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Mariusz Wobszal  zapytał, gdzie mają ulokować się turyści z przyczepami 
kempingowymi. Na polu namiotowym nie, to gdzie? W Regulaminie jest tylko mowa  
o namiotach. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji UM  stwierdził, że na polu namiotowym jest możliwość 
zaparkowania camperów.   
 
Jeżeli tak, to punkt czwarty powinien zostać wykreślony – radny Wobszal. 
 
Sugestię uwzględniono. 
 
Radny Kuszewski zwrócił uwagę na pkt. 5 ppkt.9, gdzie umieszczony jest zapis „załatwianie 
się w miejscach innych niż do tego wyznaczone”. Utrzymywał, że gdyby trzymać się tego 
ustalenia, to trzeba byłoby ten zapis również umieścić w Regulaminie dotyczącym boisk. 
Proponował aby dopisać do uchwały zapisu który widnieje w poprzednio przyjętym 
Regulaminie tzn. „Wszystkich użytkowników pola namiotowego obowiązuje ścisłe 
przestrzeganie przepisów bhp oraz zachowanie porządku, czystości i estetyki na terenie 
całego obiektu i w jego bezpośrednim otoczeniu”. 
 
Jeżeli pozostali radni są również za taka zmianą , to można ją wprowadzić usuwając 
jednocześnie ppkt. 9 – p. Młodzik. 
 
Przyjmujemy zatem, że w pkt. 5 wykreślamy ppkt. 9, dopisujemy kolejny pkt. Jako pkt. 6 
wpisujemy „Wszystkich użytkowników pola namiotowego obowiązuje ścisłe przestrzeganie 
przepisów bhp oraz zachowanie porządku, czystości i estetyki na terenie całego obiektu  
i w jego bezpośrednim otoczeniu”, a kolejne punkty przyjmują dalszą numerację – 
precyzował radny Kuszewski. 
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Sugestię uwzględniono. 
 
Radna Grażyna Witczak wskazała na rzecz, którą wywołała również na Komisji Oświaty 
/…/, a mianowicie bezpłatne korzystanie z pola namiotowego odnośnie mediów. Na obiekcie 
jest dostęp i do wody i źródła prądu. Radny Wobszal mówił o camperach , które mają 
odpowiednie instalacje, więc i pobór będzie pewnie znaczący, a wysuwany argument, ze jest 
to czerpanie korzyści z inwestycji dofinansowane nie jest argumentem. Jeżeli będzie brana 
dzierżawa za budynek, czy nie ma przeszkód w pobieraniu opłaty za Targowisko, które jest 
wykonywane ze środków unijnych, to w tym przypadku również nie chodzi o czerpanie 
korzyści, a jedynie zwrot kosztów. Zdaje sobie sprawę, że kwestia jest problematyczna ale 
chciałaby zasygnalizować, że nie ten argument powinien być podawany. Jeżeli już, to raczej 
Gmina jest pro turystyczna i chce zasponsorować turystom te media. Prosiła też  
o wyjaśnienie, dlaczego tych opłat nie uwzględniono tzn., czy jest to wynikiem tego, iż  
w ramach inwestycji dofinansowywanej Gmina takowych opłat nie może pobierać, czy też 
przyczyna jest inna. 
 
Z ustaleń wynikało, ze w tym roku tych opłat nie będziemy pobierać –p. Młodzik. 
 
W tym roku nie będą pobierane opłaty i w następnych pięciu latach też, ponieważ tak 
zadeklarowaliśmy do Urzędu Marszałkowskiego – doprecyzowała Zastępca Burmistrz 
Więcborka. 
 
Radny Kuszewski dla formalności zapytał, czy i w tym projekcie zmieniony zostanie wykaz 
telefonów. 
 
Tak – odpowiedziała p. Młodzik. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do przegłosowania projektu po 
uwzględnieniu wniesionych zmian. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Ad. 13 Projekt uchwały uchwały w sprawie ustanowienia znaku promocyjnego (logotyp) 
Więcborka oraz zasad jego użytkowania i wykorzystywania omówiła p. Modzik. 
 
 
Zgodnie z regulaminem ogłoszonego konkursu przez Burmistrza Więcborka na znak 
graficzny Więcborka komisja spośród nadesłanych projektów wybrała logotyp. 
Zamysłem autora znaku graficznego było przedstawienie naszej gminy jako miejsca  
o korzystnych warunkach turystyczno-rekreacyjnych. Kolorystyka logotypu kojarzyć się ma  
z krajobrazem, w którym usytuowany jest Więcbork (tereny zielone, jeziora i rzeki). 
Dynamiczna forma i kolorystyka ma tworzyć klimat miasta jako miejsca nowoczesnego  
i nastawionego na rozwój społeczny i gospodarczy. Logotyp charakteryzuje się prostą 
budową, elegancją oraz jasnym przesłaniem, jest łatwy do zapamiętania i uniwersalny  
w zastosowaniu na różnych nośnikach i mediach. Tym samym wybrany projekt spełnia 
kryteria zapisane w regulaminie konkursu.  
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Logo jest symbolem, zgodnie z art. 3 ust.1 ustawy o odznakach i mundurach, jednakże nie 
podlega opiniowaniu przez Komisję Heraldyczną. Wzory symboli podlegają opiniowaniu, 
gdy związane są z heraldyką i weksykologią miejscowej tradycji Heraldycznej. Logo jest 
wyłącznie identyfikacyjnym znakiem graficznym. Nie jest stworzony w oparciu o zasady 
sztuki heraldycznej ani weksykologi. W związku z czym nie podlega ocenie przez Komisję 
heraldyczną przy Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji. 
Komisja dokonująca wyboru logotypu powołana została Zarządzeniem. W skład jej weszli: 
Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku, Dyrektor Miejsko-Gminnej 
Biblioteki w Więcborku, Burmistrz Więcborka, Za-ca Burmistrza Więcborka,  p. Marzena 
Młodzik – pracownik Referatu ds. /…/  Promocji, oraz jako konsultant p. Szymon Grabinski.  
 
Opinia Komisji O światy, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Uwag ze strony radnych nie było. 
 
Na sali 13 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Przeciwnych    - 1 radny 

 
 
Ad. 14.  Projekty uchwał w sprawie gospodarowania mieniem gminy przedłożyła Inspektor 
UM p. Barbara Szmidt. 
 
 
a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

W roku 2013 – 29 maja 2013 roku podjęta została uchwała dotycząca sprzedaży 
przedmiotowej działki na tzw. poszerzenie, lub polepszenie warunków. Wniosek złożyła 
Spółka z 0. 0. „RAVIN”, a Rada Miejska pozytywnie ustosunkowała się do propozycji 
sprzedaży. W związku z powyższym Gmina poczyniła w tym celu niezbędne kroki  
tj. podzieliła geodezyjne działkę, wyceniła nieruchomość ale okazało się, że kwota nie została 
zaakceptowana przez wnioskodawcę i wycofał się z zakupu. Kwota ta wyniosła 30.580,00 zł 
+ VAT, co daje 37.000,00 zł. + koszty wyceny. W takim przypadku sprzedaży działki na tzw. 
poszerzenie Burmistrz nie ma możliwości negocjowania ww. kwoty, dlatego sprawa 
zakończyłaby się wynikiem negatywnym i nic w tej kwestii, by się nie zadziało. Skoro jednak 
poczyniono już jakieś kroki, które wiązały się z wydatkiem : 1.750,00 zł na podział 
geodezyjny, 492,00zł – wycena , uznano, że należałoby coś z ta działką zrobić, tym bardziej, 
że wnioskodawca jest nadal zainteresowany kuponem ale nie za powyżej podaną kwotę. 
Wariantem jest sprzedaż nieruchomości w przetargu. Wycena w takim przypadku będzie inna, 
bo wyceniany będzie tylko kawałek przeznaczony do sprzedaży nie zaś, jak w wycenie na 
poszerzenie działki tzn. to co dna osoba posiada plus to, o co ewentualnie poszerzy się działka 
i kluczowa jest różnica tych wartości. W przypadku sprzedaży w przetargu procedura jest 
nieco inna. Ewentualnie, o ile nie uda się sprzedać działki w pierwszym przetargu, działka 
może być sprzedawana w kolejnych przetargach. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 



18 
 

Na sali 13 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 8 radnych 
Przeciwnych    - 2 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
b) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w Lubczy przez Gminę Więcbork. 

 
Projekt dotyczy nabycia przez Gminę Więcbork czterech dróg w miejscowości Lubcza / przy 
plaży/. Na podstawie miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego terenów 
zabudowy letniskowej został dokonany podział geodezyjny /przez osoby prywatne będące 
właścicielami przedmiotowych nieruchomości/. W ten sposób działka 337 p. Betańscy 
podzielili na dwadzieścia siedem działek geodezyjnych, wydzielając w tej sposób działki na 
sprzedaż  pod zabudowę letniskową w okolicach jeziora. Gmina Więcbork, co roku nalicza 
opłatę adiacencką z tzw. tytułu podziału nieruchomości. Dokonano wyceny i okazało się, że 
wartość tego gruntu wzrosła o 112 .000,00 zł zgodnie z uchwałą RM 30% z tej różnicy 
przypada Gminie. Opłata ta wyniosła ponad 33.000,00 zł. Jednocześnie w miejscowym planie 
są drogi, które gmina powinna nabyć /oznaczone jako teren dróg publicznych/. Drogi  
te z mocy prawa przechodzą na Gminę, na terenie której położone są takie grunty. Oczywiście 
właścicielowi gruntu w takim razie należy się odszkodowanie. Żeby uniknąć ewentualnych 
sporów przy poborze opłaty wycena dokonywana jest kompleksowo tj. wszystko wyceniane 
jest za jednym razem – to co się należy Gminie, i to co muszą zapłacić właściciele 
nieruchomości. Po dokonaniu takiej wyceny okazało się, że wartość tych czterech 
nieruchomości, które Gmina ma nabyć oznacza podobna kwotę – 33.870,00 zł. Zawarto 
zatem porozumienie z p. Betańscy w wyniku którego cztery nieruchomości nabywa Gmina, 
właściciele zgadzają się na wysokość opłaty adiacenckiej, a Gmina dopłaca 213,00 zł. jest to 
ostateczny wynik zawartego porozumienia. 
Pani Szmidt dopowiedziała, że w tym temacie Komisja Rolnictwa /…/ obradowała na swym 
posiedzeniu w kwietniu, w maju przeprowadzono wizję lokalną przedmiotowych działek  
i wydano pozytywną opinię, co do nabycia gruntów. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna.  
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Witczak miała wątpliwości, co do wyceny działek. Rozumie, że wcześniej była to 
ziemia rolna i ta podzielona została na działki ale wzrost wartości o 112.000,00 zł jest 
zastanawiający. Sama policzyła, że gdyby działka była wielkości  1000m² przy maksymalnym 
wzroście ok. 4,00z ł za metr… 
 
To nie chodziło o zmianę sposobu u użytkowania tych gruntów, a tylko i wyłącznie o podział. 
Są dwie opłaty: jedna adiacencka, czyli mamy małe działki rolne i duża działka rola oraz 
opłata planistyczna która bierze wartość gruntu rolnego, a potem wartość gruntu 
rekreacyjnego i taką Gmina może również naliczyć w przeciągu pięciu lat od decyzji 
podziałowej ale tylko wtedy, kiedy właściciele zaczną sprzedawać grunty – wyjaśniła  
p. Szmidt. 
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Chciałabym wiedzieć, jakie są to powierzchnie i nie do końca rozumie ten podział. Czym był 
grunt przed podzieleniem, czyli od jakiej do jakiej wartości została naliczona ta różnica 
wartości – radna Witczak. 
 
Pani Szmidt powiedziała, że ma cały segregator sporządzonych operatów i może to radnej 
przedstawić konkretnie wszystkie nieruchomości ale taki jest wynik przedstawionych wycen. 
 
Pani mi tylko przeczyta powierzchnię – radna Witczak. 
 
To też nie jest takie proste. Tak, jak jest w uchwale tu jest miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego zabudowy letniskowej i wymienione jest pięć działek. Te pięć działek 
podzieliło się geodezyjnie. Część z nich automatycznie się scaliła, a część podzieliła. Tu nie 
ma czegoś takiego, że dwa plus dwa jest cztery tylko niestety wszystkie te pięć działek scaliły 
się, a następnie od nowa podzieliły. Z tego podziału wyniknęły i drogi – to nie jest jedna 
działka, to jest cały kompleks nieruchomości – p. Szmidt. 
 
Rozumiem, odpowiedzi nie uzyskam ponieważ dodanie pięciu powierzchni i ewentualne ich 
podzielenie przez dwadzieścia jest nie do wykonania – radna Witczak. 
 
To jest ok. 5ha – p. Bąk. 
 
Poproszę, by p. Bąk zadzwonił do biura, żeby p. Aneta która zajmuje się podziałami 
przyniosła decyzję podziałową – p. Szmidt. 
 
Dla mnie jest to dziwnie niska kwota i tyle – radna Witczak. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 7 radnych 
Przeciwnych    - 2 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 
c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w Wituni przez Gminę Więcbork. 
 
Projekt ujmuje nabycie przez Gminę Więcbork trzech nieruchomości w Wituni. Są to 
nieruchomości stanowiące ulicę Jęczmienną w Wituni. Problem ten pojawił się w roku 2010, 
kiedy okazało się, że ulica Jęczmienna przebiega przez pole prywatnych właścicieli gruntów. 
Wpłynął wniosek p. Flis w sprawie uregulowania stanu prawnego drogi ulicy Jęczmiennej. 
Następnym krokiem było zasięgniecie opinii Rady Sołeckiej sołectwa Witunia przez Referat 
Inwestycji /…/ , sprawdzenie przez geodetę ile działek należałoby podzielić oraz uzyskanie 
opinii zarządcy drogi. Wszystkie opinie były pozytywne, Rada Sołecka uznała, że jest to 
droga potrzebna, zarządca drogi podobnie, odbyły się również spotkania, na których 
właściciele gruntów podpisali oświadczenia, że po podziale geodezyjnym gruntów przez 
Gminę /koszt 6.000,00 zł/, ci się nie wycofają i dokonają transakcji, dzięki której Gmina 
stanie się właścicielem przedmiotowej drogi. W międzyczasie wpływały również wnioski  
o złym stanie ulicy Żytniej. Sprawa została doprowadzona do końca, zatwierdzono podział 
geodezyjny i w tej chwili Gmina ma możliwość uregulowania stanu prawnego tej drogi Każda 
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nieruchomość wyceniana jest indywidualnie  przez rzeczoznawcę. W ubiegłym roku Gmina 
dokonała zakupu podobnej nieruchomości na Osiedlu Piastowskim i koszt wyniósł 20,00 zł za 
1m². W Wituni koszt ten powinien być mniejszy około 16,00 zł, co w przeliczeniu  
da ok. 40.000,00 zł za całą powierzchnię. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Pytań nie wniesiono. 
 
Na sali 13 radnych  
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Przeciwnych    - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 
 
d) zmieniającej Uchwałę Nr XLII/342/98 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 9 czerwca 1998r. w sprawie sprzedaży  lokali mieszkalnych stanowiących własność 
Gminy Więcbork. 

 
W chwili obecnej lokal nr 2 przy ulicy Gen. J. Hallera sprzedany jest w frontowym budynku 
tj. na działce 368/1 fizycznie położony jest na działce 368/3. Referat UM doszukał się tego 
błędu z uwagi na kolejne wnioski dotyczące sprzedaży lokali i nie pozostało nic innego, jak 
dokonanie sprostowania. Obecnie pozostały dwa lokale gminne, które zamierza się zbyć, aby 
tego dokonać, wpierw należy sprostować sprzedaż z roku 1998. 
  
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Pytań nie wniesiono. 
 
Na sali 13 radnych  
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało  - 11 radnych 
Wstrzymało się do głosu  - 2 radnych 

 
 
e) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
 
Wniosek o zamianę nieruchomości wpłynął w grudniu 2013 roku przez właściciela p. Dariusz 
Sosnowskiego. Zaproponował on, że odstąpi część swojej działki położonej w Śmiłowie 
naprzeciwko plaży w zamian za jedna działkę budowlaną na Osiedlu Piastowskim, której 
właścicielem jest Gmina Więcbork. Uzyskano opinię Rady Sołeckiej w tym zakresie, która 
jest pozytywna z racji tego, że budowa parkingu znacznie poprawi bezpieczeństwo 
plażowiczów. Następnie zlecono podział geodezyjny działki w Śmiłowie /radnym 
przedłożono zdjęcia i mapki/. Problem parkowania przy plaży w Śmiłowie jest problemem 
poruszanym od kilku lat. Wcześniej Gmina starała się przejąć działkę obok  działki  
p. Sosnowskiego, stanowiącą własność Agencji Nieruchomości Rolnej ale wówczas 
dzierżawca nie wyraził zgody na rezygnację z dzierżawy i projekt musiał zostać wycofany . 
Wniosek, który wpłynął niejako rozwiązał dylemat i dał możliwości wydzielenia miejsca 
parkingowego. Jest to tym bardziej istotne, że do końca października 2014 roku  planowana 
jest budowa pomostu i zagospodarowanie miejsca kąpielowego przy jeziorze Śmiłowo 
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/zorganizowane boisko do piłki plażowej, posadowienie toy toy/. Proponowana forma 
zamiany jest zgodna z zapisami ustawowymi. Zasięgnięto opinii rzeczoznawcy, który dokonał 
analizy gruntów o podobnej powierzchni i nie rolniczym przeznaczeniu . Średnia cena wg 
opinii wynosi ok.20.000,00 zł. Natomiast działki budowlane na Osiedlu Piastowskim, to 
kwota ok. 25.000,00 zł za podobną powierzchnię plus VAT. Możliwe jest prowadzenie 
negocjacji Burmistrza z właścicielem ale wiadomo, że jest to zawsze negocjacja rozważna 
żeby nie narażać się na dyscyplinę finansów publicznych. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Ireneusz Balcer pytał o jakich powierzchniach działek jest tutaj mowa. 
 
Działka na Osiedlu Piastowskim – 910m², a działka z późniejszym przeznaczeniem na 
parking 3021m – p. Szmidt. 
 
Radny Jan Antczak powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/, kiedy mowa była 
o tejże zamianie radni mówili, że działka w Śmiłowie jest w tej chwili warta nie więcej, jak 
10.000,00 zł, bo nie jest ona przekształcona. Sprawa nie jest załatwiona, a dopiero wtedy 
miano nad tym głosować. W tej chwili jest to łąka i należałoby to wpierw przekształcić. Poza 
tym wydawało się radnemu, że na posiedzeniu Komisji podawana była mniejsza kwota 
wartości. Niemniej na posiedzeniu wspomnianej Komisji był przeciwny takiej zamianie  
i również na sesji zagłosuje przeciwko. 
 
p. Szmidt dla potwierdzenia kwot odczytała stosowną opinię rzeczoznawcy. 
 
Radny Waldemar Kuszewski chciał wiedzieć, czy działka 108/20 jest działką wydzielona  
z działki 108/21. Czy też powstała ona w wyniku podziału. 
 
W wyniku podziału działki 108/5 powstała działka 108/20 przeznaczona na parking i działka 
108/21, która nadal będzie własnością p. Sosnowskiego – p. Szmidt. 
 
Oczywiście dojazd, czy przejazd jest na tą działkę odpowiednio zapewniony? – radny 
Kuszewski. 
 
Tak – potwierdziła p. Szmidt. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 
 
f) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w Zakrzewku przez Gminę Więcbork. 

Działki w Zakrzewku stanowią własność osób prywatnych – P. Marach i P. Wołowiec. Są to 
dwie działki na zakręcie, które łączą dwie drogi gminne. Obecnie wszyscy poruszają się po 
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gruntach tychże osób, dlatego też zasadnym byłoby przejęcie gruntów tych przez Gminę 
Więcbork tak, by zapewnić szlak komunikacyjny. Sprawa toczy się już długo, bo dotyczy 
całości tej drogi, rozgraniczeniem nieruchomości obok działki 132 ale po ostatniej wizycie 
właścicieli u Burmistrza zdecydowano o dokończeniu jednej sprawy związanej  
z uregulowaniem ciągu komunikacyjnego i wykupieniu tych dwóch działek od właścicieli. 
Będzie to pierwszy krok do całościowego rozwiązania problemu. Kwoty będą niewielkie, 
gdyż działki są bardzo małe – same koszty podziału geodezyjnego i akt notarialny przewyższą 
wartość gruntów  
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Witczak pytała, co oznacza umieszczenie przy Nr nazwiska. Czy jest to również 
cześć drogi prywatnej. 
 
Tak – p. Szmidt. 
 
Czyli rozumiem, że również 132, 129, to też działki prywatne? Jest tego więcej – radna 
Witczak. 
 
Tak, jest tam cala regulacja tego pasa drogowego – p. Szmidt. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 12 radnych /z obrad ubył radny Balcer/ 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie aktualizacji podziału gminy Więcbork na okręgi wyborcze 
omówiła Sekretarz Gminy Więcbork p. Renata Jesionowska – Zawieja. 
 
 
Zgodnie z art. 419 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 roku - Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, 
poz. 112 z późn. zm.) podział gminy na okręgi wyborcze jest stały. Uchwałą Nr XX/173/2012 
Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 czerwca 2012 roku w sprawie podziału gminy 
Więcbork na okręgi wyborcze, dokonano nowego podziału gminy na okręgi wyborcze na 
kadencję 2014-2018. Stosownie do art. 421 § 1 Kodeksu wyborczego zmian w podziale 
gminy na okręgi wyborcze dokonuje się wyłącznie w przypadku, gdy konieczność taka 
wynika z wystąpienia jednej z wymienionych przesłanek: nastąpiła zmiana w podziale 
terytorialnym państwa, zmiana granic jednostek pomocniczych gminy, zmiana liczby 
mieszkańców gminy, zmiana liczby radnych wybieranych w okręgach wyborczych. 
Po dokonanej analizie nie stwierdzono wystąpienia żadnej z wyżej wymienionych przesłanek, 
w związku z czym nie zachodzi konieczność dokonania zmian w podziale na okręgi 
wyborcze. W związku z powyższym stwierdzić należy, że konieczne jest dokonanie na 
podstawie art. 419 § 2 Kodeksu wyborczego aktualizacji opisu granic okręgów wyborczych w 
zakresie: 
1) dopisania do odpowiedniego okręgu wyborczego ulicy Plażowej – w związku z podjęciem 

Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku Nr XXXII/285/2013 z dnia 27.06.2013r.); 



23 
 

2)  dopisania do odpowiedniego okręgu wyborczego ulicy Spacerowej – w związku  
z podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku Nr XXXII/284/2013 z dnia 
27.06.2013r.); 

3)  dokonania zmiany ulicy Mieczysława Popiela na ulicę Targową – w związku z podjęciem 
Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku Nr XXXII/286/2013 z dnia 27.06.2013r.); 

4)  dokonania zmiany ulicy Aleje 600-lecia na ulicę Aleja 600-lecia – w związku z 
podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku Nr XXIV/214/2012 z dnia 
22.11.2012r.). 

5) Projekt niniejszej uchwały przedstawiony został do konsultacji Komisarzowi 
Wyborczemu w Bydgoszczy. 

 
 
 Opinia Komisji Statutowej - pozytywna 
 
Pytań nie wniesiono 
 
Na sali 11 radnych /z obrad ubył radny Grabinski/ 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski  
 
Zgodnie z art. 6n ust. 1, pkt 2 ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach (Dz. U. z 2013r., poz. 1399 z późn. zm.), rada gminy, uwzględniając 
konieczność zapewnienia prawidłowego obliczenia wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ułatwienia składania deklaracji, określi, w drodze uchwały 
stanowiącej akt prawa miejscowego, warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej, w szczególności:  
a) ich format elektroniczny oraz układ informacji i powiązań między nimi zgodnie  

z przepisami o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne, 
b) sposób ich przesyłania za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 
c) rodzaj podpisu elektronicznego, którym powinny być opatrzone. 

 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
 
Pytań nie wniesiono 
 
Na sali 11 radnych 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele nie związane z potrzebami 
zarządzania drogami lub potrzebami ruchu przedstawił również Kierownik Referatu UM  
p. Tomasz Fifielski  
 
27 marca podjęta została uchwała w przedmiotowej sprawie, gdzie dopisano sieć 
światłowodową i jej zwolnienie z opłat. Od roku 2014 wszystkie uchwały, w których mowa 
jest o dochodach Gminy, trafiają oprócz Wydziału Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego również 
do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Po zweryfikowaniu tejże uchwały przez RIO 
zakwestionowano pewne jej zapisy. W jednym z zapisów dotyczących zajęcia obiektu 
mostowego ujęto kwotę 20,00 zł, natomiast w ustawie o drogach publicznych widnieje zapis, 
że kwota ta nie może być wyższa niż 10,00 zł. Drugim zastrzeżeniem było wpisane  
w uchwale zwolnień, czego nie przewidują zapisy ustawy. W projekcie uchwały przedłożonej 
radnym dokonano stosownych korekt, które podlegały zaopiniowaniu przez Komisję 
Rolnictwa /…/ RM w Więcborku. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
 
Radni nie wnieśli uwag 
 
Na sali 11 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

  
 
 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork omówił Inspektor UM p. Jacek Masztakowski. 
 
Zmian WPF dokonano z uwagi na bieżące zmiany w planie dochodów i wydatków w roku 
2014. Ponadto przesunięto wykonanie zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja 
budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – Budynek Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie” z 2015 na 2014. Dodano do realizacji na lata 2014 – 2015 
wykonanie nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku”. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów  - pozytywna 
 
 
 
Ad. 19 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014 przedstawił 
również Inspektor UM p. Jacek Masztakowski 
 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0970 o kwotę 629,00 zł. dokonano z uwagi 
na wpływ środków finansowych z tytułu decyzji Wojewody Kujawsko - Pomorskiego za 
wykup gruntu. 

2. Zmian pomiędzy paragrafami 0910 a 0500 w rozdz. 75615 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano 
z tytułu zastosowania prawidłowej klasyfikacji budżetowej z tytułu otrzymanego podatku 
od czynności cywilnoprawnych. 
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3. Zwiększenie dochodów w rozdz. 75615 § 2680 o kwotę 4,084,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływ środków finansowych z tytułu rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i 
opłatach lokalnych z FOS. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.600,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu następujących darowizn: 
− 600,00 zł. dla Sołectwa Wymysłowo od BS Więcbork na dofinansowanie organizacji 

VII turnieju integracyjne - kulturalnego, 
− 300,00 zł. dla Sołectwa Czarmuń od B S Więcbork na dofinansowanie imprezy 

sportowo- plenerowej, 
− 300,00 zł. dla Sołectwa Zabartowo od BS Więcbork na dofinansowanie organizacji 

Wieczoru Św. Jana, 
− 400,00 zł. dla Sołectwa Wymysłowo od BS Więcbork na dofinansowanie organizacji 

VII turnieju integracyjne - kulturalnego. 
 
5. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 80101 i w rozdz. 85219 § 6297 o łącznie kwotę 

464.500,00 zł. dokonano z tytułu realizacji umowy nr WP-II.W.433.2.16.2014 z dnia 11 
czerwca 2014 r. o dofinansowanie w formie zaliczki i refundacji Projektu pn. 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – 
budynku Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku i Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie". 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 80103 § 0690 o kwotę 800,00 zł. dokonano z 
tytułu odpłatności dzieci za pobyt w oddziałach przedszkolnych. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 85212 § 2360 o kwotę 12.000,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków 
finansowych związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej. 

8. Zmniejszenie planu wydatków inwestycyjnych w dziale 600 rozdział 60014 § 6300 o 
kwotę 10.000,00 zł dokonano z uwagi na brak w planie wydatków inwestycyjnych Powiatu 
Sępoleńskiego zadania pn.: I etap budowy parkingu przy Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku". 

9. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 o kwotę 
20.000,00 zł dokonano z przeznaczeniem na dodatkowe wydatki związanych z 
wykonaniem zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa dróg o nawierzchni z kostki betonowej 
na ul. Lipowej i częściowo Brzozowej w Więcborku". 

10.Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4430 o kwotę 4.000,00 dokonano z tytułu 
zapewnienia środków finansowych na składki ubezpieczeniowe majątku gminnego. 

11.Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75095 § 4210 o kwotę 1.000,00 dokonano z tytułu 
otrzymanych darowizn opisanych w pkt. 4 niniejszego uzasadnienia. 

12.Zmian w planie wydatków w dziale 801 dokonano w związku z bieżącym 
funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

13.Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 801 rozdział 80101 § 6057 i 6059 
o kwotę 464.500,00 zł dokonano z przeznaczeniem na wykonanie nowego zadania 
inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie 
Gminy Więcbork - Budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie". 

14.Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 801 rozdział 80104 § 6050 o kwotę 
50.000,00 zł dokonano z przeznaczeniem na wykonanie nowego zadania inwestycyjnego 
pn.: „Wymiana kotła c.o. na paliwo stałe w budynku Przedszkola Gminnego w 
Więcborku". 

15.Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85215 § 3110 o kwotę 32.300,00 zł. dokonano w 
związku ze zmianami opisanymi w niniejszym uzasadnieniu. 

16.Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85305 i 85306 § 2830 łącznie o kwotę 15.287,00 
zł. dokonano w związku z zaprzestaniem działalności przez żłobek i klub dziecięcy. 

17.Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 90013 § 4300 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano w 
związku ze zmianami opisanymi w pkt, 9 niniejszego uzasadnienia. 

18.Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 92109 § 6050 o kwotę 
12.300,00 zł dokonano z przeznaczeniem na wykonanie nowego zadania inwestycyjnego w 
latach 2014 - 2015 pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury w Więcborku". 

19.Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92695 § 4210 o kwotę 600,00 dokonano z tytułu 
otrzymanej darowizny przez Sołectwo Wymysłowo od BS Więcbork na dofinansowanie 
organizacji VII turnieju integracyjne - kulturalnego. 

 
 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów  - pozytywna 
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Przewodniczący RM otworzył dyskusję nad dwiema uchwałami finansowymi z racji tego, ze 
były one omawiane wspólnie jako ściśle  powiązane. 
 
Radny Waldemar Kuszewski  zapytał, czy z WPF nie należałoby wykreślić zapisu,  
o którym mówił na poprzedniej sesji radny Wilczyński, a mianowicie zapisu w objaśnieniach 
cyt.: „W latach 2013 – 2036 nie planuje się udzielania pożyczek oraz poręczeń i gwarancji” – 
koniec cytatu. Radny powiedział również, że Burmistrz Więcborka informując radnych  
o swoich działaniach w okresie pomiędzy sesjami nie poinformował, że takie pożyczki 
zostały już udzielone, natomiast Skarbnik Gminy Więcbork na sesji 29 maja 2014r.  
informowała, że przed uruchomieniem procedury udzielania pożyczek zapisy zostaną 
skorygowane. Taka procedura została uruchomiona, pożyczka została udzielona, umowy 
podpisane, natomiast zapis nie został skorygowany. 
 
Pan Masztakowski odpowiadając radnemu przyznał, że zapis rzeczywiście widnieje, po 
prostu umknęło to uwadze. Na pewno zapis może zostać skorygowany, co do udzielania 
pożyczek. Na pewno jednak nie planuje się  udzielania poręczeń i gwarancji. Potwierdził 
również, że w roku 2014 udzielone zostały dwie pożyczki dla Więcborskiego Klubu 
Motorowego.  
 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
W pierwszej kolejności przegłosowano zmiany WPF z uwzględnieniem zgłoszonej korekty. 
 
Na sali 11 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
Następnie przegłosowano proponowane zmiany w budżecie Gminy na rok 2014 
 
Na sali 11 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
 
Ad.20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Antczak/ 
 
� „Nadleśnictwo Runowo dnia 7 lutego 2013 r. zwróciło się z prośbą o przekazanie drogi 

gruntowej gminnej przebiegającej od drogi nr 020217 C wieś Runowo Młyn ze względu 
na zły stan przedmiotowej drogi. Referat ds. Inwestycji, Planowania Przestrzennego   
i Gospodarki Nieruchomościami uzyskał pozytywną opinię zarządcy drogi gminnej oraz 
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rady sołeckiej w Runowie Krajeńskim. Następnie zlecono podział geodezyjny działki nr 
399/4 obręb Runowo Krajeńskie w celu wydzielenia odcinka drogi, której nabyciem 
zainteresowane jest Nadleśnictwo Runowo.  

Dnia 21.05.2013 r. Urząd Miejski w Więcborku w związku z wcześniejszymi 
uzgodnieniami dotyczącymi nabycia przez Gminę dz. 64/8 LP obręb Zakrzewek stanowiącej 
własność Nadleśnictwa wystosował pismo z prośbą o wskazanie czy Nadleśnictwo jest 
zainteresowane konkretną nieruchomością na zamianę. W odpowiedzi Urząd otrzymał 
informację, że jako nieruchomość zamienną Nadleśnictwo proponuje drogę należącą do 
Gminy Więcbork oznaczoną jako dz. 399/4 obręb Runowo Krajeńskie oraz że Nadleśnictwo 
jest w trakcie opracowywania nowego planu urządzania lasu na lata 2015-2024 gdzie działka 
w Zakrzewku przygotowywana jest do transakcji zamiany. Zatem Urząd poinformował 
Nadleśnictwo, że przychyla się do zamiany przedmiotowych działek  i jednocześnie w celu 
umożliwienia przeprowadzenia Nadleśnictwu Runowo remontu drogi – Gmina Więcbork 
może udzielić prawa dysponowania nieruchomością i zgody na modernizację.  

Następnie został zatwierdzony podział geodezyjny drogi w Runowie.  W związku   
z brakiem możliwości przejęcia nieruchomości w Zakrzewku – brak planu urządzania lasu – 
i brakiem możliwości zawarcia transakcji zamiany  - we wrześniu 2013 r.  inspektor ds. 
gospodarki nieruchomościami opracował – dwa projekty uchwał tj. w sprawie przyjęcia 
darowizny przez Gminę Więcbork, w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Więcbork i stosowne porozumienie -
umożliwiające przekazanie działki 399/5 obręb Runowo Krajeńskie na rzecz Nadleśnictwa 
oraz przekazanie na rzecz Gminy Więcbork dz. 64/8 LP obręb Zakrzewek. Radca prawny 
pozytywnie zaopiniował przedmiotowe dokumenty. Przedstawiciel Nadleśnictwa pan Marek 
Zamojski dnia 13 wrześnie 2013r. w siedzibie Urzędu Miejskiego oświadczył, iż przepisy  
o lasach nie pozwalają na bezpłatne przekazanie nieruchomości tylko na zamianę.  

Dnia 12.06.2014r. Urząd Miejski w Więcborku wystosował pismo z prośbą  
o udzielenie informacji na jakim etapie są prace nad sporządzeniem nowego planu urządzania 
lasu i jednocześnie w jakim terminie będzie możliwe przeprowadzenie transakcji zamiany 
nieruchomości” 
 
/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
 
� Dokonano analizy mapy oraz oszacowano przybliżone koszty związane z poszerzeniem 

drogi w sołectwie Adamowo. Ustalono, że podziały geodezyjne związane z poszerzeniem 
drogi wiążą się z dokonaniem następujących czynności: podziałem 26 działek – koszt 
45.500,00 zł, wyceną przedmiotowych działek – koszt około 9.741,00 zł i poniesieniu 
kosztów notarialnych i sądowych – koszt około 15.000,00 zł. Łączny koszt to 70.214,00 
zł. oprócz tej kwoty dochodzą też koszty związane  zakupem działek – wytyczonego pasa, 
który miałby stanowić poszerzenie drogi. Gmina Więcbork nie posiada w budżecie 
środków na dokonanie poszerzenia drogi, jak również zakup nieruchomości w Adamowie. 
Ponadto zasięgnięto opinii zarządcy drogi, który potwierdził, że droga jest wąska ale 
istnieje możliwość przejazdu. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
 
� Koszt budowy przyłącza wodno-kanalizacyjnego zależy od jego długości, użytych 

materiałów oraz miejsca wykonania /teren zabudowany, niezabudowany, droga 
utwardzona lub nie własność drogi i pasa drogowego/. Każde przyłącze jest kalkulowane 
odrębnie według obowiązujących cen. Koszt zależy również od tego, czy przyłącze 
przebiega pod drogą powiatową, czy wojewódzką, gdzie występują dwa rodzaje opłat dla 
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zarządców dróg – opłata za zajecie pasa drogowego na czas wykonania prac oraz opłata 
roczna za wbudowanie urządzeń nie związanych z  droga w pas drogowy / odp. Prezesa 
ZGK w Wi ęcborku/ 

/Odp. na interp. radnej Lida/ 
 
� W sprawie zastrzeżeń do prac naprawczych dróg powiatowych wysłane zostało pismo do 

Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. 
� Pobocza drogi w kierunku Suchorączka wykoszono w II dekadzie czerwca. 

Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej sesji  

/Odp. na wniosek radnego Wilczyńskiego/ 
 
� Ubytki przy przedmiotowym zjeździe zostaną naprawione do 15.07. br. 
� Uporządkowania zieleni na więcborskim Rynku dokona Firma Skanska w III dekadzie 

czerwca w ramach umowy przetargu na budowę rynku – w ramach umowy konserwacja 
zieleni do końca 2014 r. 

/Odp. Na wniosek radnej Witczak/ 
 
� Umocowanie znaku przy ścieżce rowerowej zostanie wykonane wg sugestii Radnej 

Witczak. 

 
Odpowiedzi na interpelacje z bieżącej sesji 
 
/Odp. na interp. radnej Lida/ 
 
� Procedura przejęcia części nieruchomości, wspomnianej przez radną jest skomplikowana  

i podobna do tej, o której wspomniał Burmistrz powyżej, zatem nie ma co liczyć na 
szybkie załatwienie sprawy. Niemniej Burmistrz będzie rozmawiał z Nadleśniczym  
o możliwości wykrojenia w planie urządzania lasu, który jeszcze prawdopodobnie nie jest 
zatwierdzony, tej części która do tej pory służyła jako plaża. 

� W sprawie współfinansowania wykaszania poboczy Burmistrz skonsultuje 
z Kierownikiem Referatu UM p. Fifielskim, choć uważa, że Zarząd Dróg Powiatowych 
winien za swoje drogi płacić sam i sam finansować prace leżące w jego gestii. Gmina 
Więcbork ma dosyć swoich wydatków drogowych i do kwestii współfinansowania winna 
podchodzić z dużą ostrożnością tym bardziej, że nie jest to jej zadanie. 

� Na kwestie dotyczące hydrantów szczegółowa odpowiedź padła w trakcie sesji. Na terenie 
gminy jest 626 hydrantów. 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 
 
� Uszkodzony hydrant mieszczącego się w nawierzchni jezdni przy łączniku ulic Górnej  

i Słonecznej w Więcborku zostanie w najbliższym czasie naprawiony. 
� Za majątek gminy po godz. 15:30 odpowiadają te  same osoby, które mają je w swojej 

pieczy do godz. 15:30. Prosił, by radny, jeżeli był świadkiem sytuacji, w której 
pracownicy Gminy po godz. 15:00 pracowali na sprzęcie, złożył pisemne zawiadomienie 
kto, gdzie, kiedy i jaki sprzęt był dysponowany. Pozwoli to na wyciągnięcie konsekwencji 
od osób odpowiedzialnych za taki stan rzeczy. 
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/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
 
• Na wskazanej przez radnego drodze zostanie zrobione rozeznanie, co do stanu uszkodzeń 

i jeżeli możliwe będzie wyrównanie jej za pomocą równiarki, to z chwilą kiedy pojawi się 
ona w tamtejszej okolicy zostanie skierowana na docelowe miejsce. 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
 
• Zawody pożarnicze nie były ujęte w kalendarium imprez MGOK w Więcborku. 

Organizatorem jej jest Ochotnicza Straż Pożarna w Więcborku. Burmistrz nie otrzymał 
pisemnego zaproszenia na te Zawody, dzień przed imprezą takowe telefoniczne 
zaproszenie otrzymał od Prezes Zarządu Gminnego OSP p. Dropinskiej. Z tego, co wie 
wystąpiły tam kłopoty z sędziowaniem, gdyż PSP w Sępólnie Krajeńskim tłumaczyła, że 
pracownicy mają sporo nadgodzin i nie są delegowani do tego typu czynności.  

 
Ad.21 Wolne wnioski i zapytania radnych. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński zgłosił prośbę mieszkańców osiedla Plebanka o wykoszenie 
terenu boiska. 
• W imieniu mieszkańców Osiedla Łopiennik zgłosił potrzebę obcięcia gałęzi drzew  

i wykoszenie traw na odcinku drogi Targowisko - Łopiennik z uwagi na niewielką 
widoczność. 

• Pytał, czy Kurkowe Bractwo Strzeleckie również może złożyć wniosek o pożyczkę, 
podobnie, jak zrobił to Więcborski Klub Motorowy, który już takową otrzymał. Byłoby to 
równe traktowanie różnych stowarzyszeń 

Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o wykoszenie boiska na Plebance, 
podcięcie gałęzi i wykoszenie traw, to oczywiście zgłosi te potrzeby właściwemu Referatowi 
UM, który dysponuje odpowiednimi zasobami. Jeżeli natomiast chodzi o złożenie wniosku, to 
uchwała, którą podjęli radni odnośnie pożyczek nie był skierowana do ściśle określonego 
adresata, pozostaje jedynie kwestia wielkości środków. 
 
Radny Mariusz Wobszal chciał wiedzieć, czy w nowym roku szkolnym nastąpi połączenie 
Szkoły Podstawowej w Sypniewie i Gimnazjum w Sypniewie w Zespół Szkół. 
 
To wszystko zależy od tego, jaka będzie opinia Kuratorium. W czerwcu odbyła się wizja 
lokalna na terenie obu szkół z udziałem Kurator Oświaty i dwóch jej współpracowników, 
którzy oceniali całość naszego zaplecza szkolnego. Gmina Więcborka podtrzymała swoje 
stanowisko w sprawie, teraz oczekuje na odpowiedź drugiej strony. Jeżeli opinia Kuratorium 
będzie pozytywna wówczas nastąpi przygotowanie do wykonania uchwały intencyjnej, która 
Państwo podjęli w styczniu br. jeżeli będzie negatywne, to do połączenia nie dojdzie – mówił 
Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Radny Waldemar Kuszewski nawiązując do kwestii udzielonych pożyczek przypomniał, że 
na sesji 20 grudnia, kiedy w uchwale budżetowej była uwzględniona  kwota 100.000,00 zł na 
udzielenie pożyczki radni zostali poinformowani, że środki te nie są przeznaczone dla 
konkretnego stowarzyszenia. Wtedy też sam zaproponował, by może ogłoszono konkurs, 
podając tym samym do publicznej wiadomości, że takie środki są do pozyskania. Teraz 
natomiast nasuwa się pytanie, jak pozostałe stowarzyszenia miały czas na złożenie wniosku  
o pozyskanie tych środków. Pytanie wywołane zostało dlatego, iż na ostatniej sesji 
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zabezpieczone zostały w budżecie Gminy stosowane środki – 100.000,00 zł /wcześniej 
widniał jedynie zapis o możliwości udzielenia pożyczki/, trzeciego czerwca Zarządzeniem 
Burmistrza wprowadzony został Regulamin udzielania tych pożyczek i trzeciego czerwca 
również wpłynął wniosek Więcborskiego Klubu Motorowego. Radny nie sprawdził, kiedy 
dokładnie ukazało się w Biuletynie Informacji Publicznej Zarządzenie datowane na dzień 
trzeci czerwca ale dziewiątego czerwca już podpisana została umowa z WMK Więcbork. 
Reasumując radny dociekał, jak mają się wcześniejsze zapewnienia, co do możliwości 
pozyskania pożyczki przez wszystkie stowarzyszenia, do przedstawionych powyżej faktów. 
 
Panie Radny, wszystkie te działania były koordynowane i uzgadniane z Przewodniczącym 
Komisji Budżetu i Finansów, niestety nieobecnym dzisiaj, p. Szwochert. Z racji tego, że 
środki te zostały zabezpieczone, wniosek wpłynął, kontaktowałem się z radnym Szwochert – 
Przewodniczącym Komisji Finansów, czy można te środki uruchomić. Stwierdził, że można 
uruchomić, oparłem się na jego stwierdzeniu – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Panie Burmistrzu, ja nawet nie wymagam tego od Pana, bo Pan nawet nie musiał się 
Przewodniczącego finansów o to pytać, bo miał Pan pełnomocnictwo w uchwale. Natomiast 
traf tak chciał, że p. Szwochert jest również członkiem Więcborskiego Klubu Motorowego,  
głównym księgowym, dlatego pytanie Burmistrza do Przewodniczącego Komisji Budżetu  
i Finansów w tej sprawie uważam, za nietrafione i bezzasadne – powiedział radny 
Kuszewski. 
 
Szanuje Pana zdanie – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 
 
Radna Grażyna Witczak zapytała, czy wyjaśniła się kwestia możliwości odstawiania papy 
na gminny PSZOK – Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów. 
 
Powiem szczerze, nie zajmowałem się tym tematem – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Na koniec obrad zarówno Burmistrz Więcborka, jak i Przewodniczący RM w związku  
z miesięczną przerwą wakacyjną w pracach Rady  życzyli radnym miłego wypoczynku. 
 
Na tym obrady zakończono 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady czterdziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                  w Więcborku 
 
                                                                         /-/  mgr inż. Józef Kujawiak 
 
 
 
 
  
 


